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§ 1
Genomgång av närvaro 
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18.00-19.09 för Öppet 
forum med allmänhetens frågestund. Närvaron redovisas på sida 1-
2.
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§ 2
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering 

Beslut 
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll.
2. Protokollet ska justeras 23 oktober 2019.
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§ 3
Godkännande av dagordning 

Beslut 
Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning med tillägget 
att § 26 behandlas efter § 11 under avsnittet beslutsärenden.
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§ 4
Anmälan av protokolljustering 
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 26 
september 2019 justerades den 1 oktober 2019.
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§ 5
Information från stadsdelsförvaltningen 
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om 
de höstlovsaktiviteter som kommer äga rum i stadsdelsområdet. 
Fritidsgårdarna kommer anordna Masterclass i Sushi, 
Stockholmsmicken (musikuppträdanden) kommer anordnas i 
Skarpnäcks kulturhus och på FOLK i Skärholmen, RFSU kommer 
besöka Skarpnäcks fritidsgård och där kommer även DJ Workshop 
att arrangeras och riktar sig till tjejer och icke-binära. Utöver detta 
kommer det att anordnas kurser i Scerentryck och visas teater om 
Lasse majas detektivbyrå.
 
Maria Laxvik berättade också att hon idag invigde barndagen som 
ägde rum i Folkets Hus i Bagarmossen och där flera aktörer som är 
verksamma inom stadsdelen och som arbetar med barn (BVC, 
förskola, skola etc.) träffades för att diskutera, lyssna 
på föreläsningar och delta i workshops.
 
Slutligen informerade Maria Laxvik om att de 
mobila ordningsvakterna nu är på plats och ronderar i Skarpnäck 
och Bagarmossen.
 
Avdelningschef Karin Bülow berättade om äldreomsorgens 
brukarundersökning som genomförs under mars till maj och där 
förvaltningen fått resultaten i början av oktober. Nämnden får 
goda resultat i undersökningen. Resultaten för hemtjänst ligger över 
snittet i såväl staden som landet. Vård- och omsorgsboendet 
Hemmet för gamla har högre resultat än föregående år. 
Förvaltningen kommer återkomma på nästa nämnd med en 
redovisning.
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§ 6
Nämndens frågor till förvaltningen 
Mohammad Sayadi (S) ställde en fråga gällande vilka tider och 
dagar som de mobila vakterna patrullerar. Stadsdelsdirektör Maria 
Laxvik svarade att deras arbetspass sträcker sig från någon gång 
mitt på dagen till kl. 22 på vardagar och kl. 03 på helger. 
Mohammad undrade om det finns något telefonnummer på vilket 
man kan komma i kontakt med vakterna och Maria Laxvik svarade 
att det inte finns något telefonnummer samt att de mobila 
ordningsvakterna endast har mandat att ingripa på allmänna platser 
inte på bostadsföreningars gårdar till exempel. Ewa Larsson (MP) 
uppmanade att vid misstanke om brott alltid ringa polisen.
 
Tina Kratz (V) undrade om stadsdelens parklekar planerar för några 
höstlovsaktiviteter. Maria Laxvik bad om att få återkomma med 
svar på den frågan.
 
Mads Lundgaard (SD) tackade förvaltningen för en väl genomförd 
planeringsdag den 7 oktober.
 
Maria von Bredow (S) undrade varför det bara är Bagarmossen och 
Skarpnäck som fått tillstånd för mobila ordningsvakter. Maria 
Laxvik svarade att polisens bedömning var att den problematik som 
finns i andra omrpåden i stadsdelen är mer av rent polisiär karaktär. 
Maria von Bredow (S) undrade hur denna satsning med mobila 
ordningsvakter kommer följas upp. Ewa Larsson (MP) svarade att 
det kommer komma information om det längre fram när vakterna 
hunnit arbeta ett tag och Maria Laxvik berättade att beslutet från 
polisen kommer redovisas på nästkommande nämnd.
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§ 7
Parkourpark i Skarpnäck 
Svar på medborgarförslag
SKA 2019/256

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna förvaltningens förslag till 
svar.
 

Sammanfattning av ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2019-08-29 anmäldes 
ettmedborgarförslag från klass 3 c i Skarpatorp skolan om att en 
parkourpark ska byggas i Skarpnäck, så att barnen ska kunna röra 
på sig och må bra. Stadsdelsnämnden beslutade att överlämna 
skrivelsen till förvaltningen för beredning.
Förvaltningen håller med om att det är viktigt att det finns 
möjligheter för barn att kunna röra på sig. Förvaltningen har ansvar 
för ett stort geografiskt område, från Hammarbyhöjden till Skrubba, 
med många lekparker, strandbad och grönområden som ska hållas 
säkra och roliga att vara i. För det får förvaltningen pengar varje år. 
Att bygga en helt ny parkourpark är ett stort och kostsamt projekt, 
som förvaltningen saknar medel för. Den möjligheten som kan 
finnas är att det i samband med att det byggs nya bostäder även 
byggs nya lekparker. Det planeras för en ny lekpark i närheten av 
Bergholmstorpet i Skarpnäck och förvaltningen kommer föra 
önskemålet om parkour vidare till exploateringskontoret, som är 
den förvaltning som bygger nya lekparker. Förvaltningen redovisar 
ärendet samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-09-
16 (dnr SKA 2019/256).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets och Socialdemokraternas förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas förslag. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
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Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot förslaget till förmån för eget förslag enligt följande:
Att tillstyrka medborgarförslaget
Att uppdra åt förvaltningen att komma med ett förslag till nämnden
Att därutöver anföra följande:                
Vi vill börja med att tacka för ett mycket bra medborgarförslag från 
klass 3 c i Skarpatorp skolan. Vi tycker att det är viktigt att bygga 
en stad där barn får ta plats. Barn behöver utemiljöer som utmanar 
dem och där de kan möta sina kompisar. Studier visar att barn rör 
sig allt mindre och är inomhus allt mer. Genom att skapa parklekar 
och lekparker ger barnen lust att vara ute och röra på sig främjar vi 
deras framtida hälsa. Barn behöver även få större inflytande över 
hur staden ska se ut, och vi vuxna behöver ta med deras syn på hur 
staden ska se ut i våra beslut.
För att säkra goda förutsättningar för Skarpnäcks barn att leva och 
utvecklas behöver vi tillvarata och utveckla stadsdelens utemiljöer. 
I Skarpaby parklek finns det gott om plats att redan nu investera i 
redskap för parkour, det skulle även vara en välkommen 
förstärkning av parklekens kvalitet.
 
 

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/256-2 (Godkänd - R 1) Parkourpark i Skarpnäck
 204209 medborgarförslag om parkourpark
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§ 8
Näringslivsutveckling i Skarpnäck 
SKA 2019/279

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet som svar 
på skrivelsen.

Sammanfattning av ärendet 
En skrivelse angående näringslivsutveckling i Skarpnäck har 
lämnats över till förvaltningen för handläggning. I skrivelsen 
efterfrågas en utveckling av samarbete med lokala näringslivet, 
lokala företagsföreningar, Stockholm Business Region och stadens 
Agenda 2030 råd. Förvaltningen redogör för sitt arbete med att 
samverka med det lokala näringslivet. Förvaltningen lyfter också 
fram stadens näringslivspolicy, som precis färdigställts, och som 
lägger fast en gemensam riktning för stadens näringslivsarbete och 
tydliggör ansvarsfördelningen. Förvaltningen redovisar ärendet 
samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-09-19 (dnr 
SKA 2019/279).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/279-2 (Godkänd - R 1) Näringslivsutveckling i 

Skarpnäck
 SKA 2019/279-1 Skrivelse Näringslivsutveckling i 

Skarpnäck

Sida 12 (39)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 10/2019

2019-10-17

§ 9
Verksamhetschef enligt 4 kap. 2 § hälso- och 
sjukvårdslagen 
SKA 2019/356

Beslut 
Stadsdelsnämnden utser från 1 november 2019 Yvonne Söderberg 
till verksamhetschef, enligt 4 kap. § 2 Hälso- och sjukvårdslagen 
2017:30 (HSL), vid Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings 
dagverksamhet enligt 3 kap. § 6 Socialtjänstlagen 2001:453 (SoL).

Sammanfattning av ärendet 
Enligt 4 kap. § 2 HSL är vårdgivare som bedriver hälso- och 
sjukvård skyldig att utse en verksamhetschef. Dagverksamheten 
bedrivs fram till sista oktober 2019 på entreprenad av Ersta diakoni. 
Från och med 1 november 2019 kommer verksamheten att återgå i 
egen regi och med anledning av det behöver stadsdelsnämnden utse 
en verksamhetschef. Förvaltningen föreslår att nämnden från 1 
november 2019 utser Yvonne Söderberg till verksamhetschef enligt 
4 kap.§ 2 HSL, vid Skarpnäcks stadsdelsförvaltnings 
dagverksamhet enligt 3 kap.§ 6 SoL. Förvaltningen redovisar 
ärendet samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-09-
16 (dnr SKA 2019/356).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 201612 (Godkänd - R 1) Verksamhetschef enligt 4 kap. 2 § 

hälso- och sjukvårdslagen
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§ 10
Revidering av Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
delegationsordning 
2019/000138

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner revidering av delegationsordningen i 
enlighet med förvaltningens förslag.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades senast av stadsdelsnämnden 2019-04-25, kompletteras 
och ändras under ett antal punkter inom ärendegrupperna ekonomi 
(avsnitt 2), personal (avsnitt 3), förskoleverksamhet (avsnitt 4), 
individ- och familjeomsorg för vuxna SoL (avsnitt 10), äldreomsorg 
(avsnitt 14). Förvaltningen reviderar nummerordning och andra 
redaktionella ändringar efter fastställande i nämnden. Förvaltningen 
redovisar ärendet samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 
2019-09-17 (dnr 2019/000138).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 203096 (Godkänd - R 1) Revidering av Skarpnäcks 

stadsdelsnämnds delegationsordning 
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§ 11
Ändring av sammanträdesdag för stadsdelsnämnden i 
december 2019 
SKA 2019/227

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att ändra sammanträdesdag för 
december 2019. Ny sammanträdesdag blir den 18 december.

Sammanfattning av ärendet 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har vid sammanträdet 2018-11-13 
beslutat om sammanträdestider för 2019. Det har därefter visat sig 
att datumet för sammanträdet i december behöver flyttas fram en 
vecka.  Sammanträdet den 12 december föreslås flyttas till den 18 
december. Förvaltningen redovisar ärendet samt förslag till beslut i 
ett tjänsteutlåtande daterat 2019-09-23 (dnr SKA 2019/227).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 203499 (Godkänd - R 1) Ändring av sammanträdesdag för 

stadsdelsnämnden i december 2019
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§ 12
Motion (V) om översyn och utredning av nya 
personalpolitiska insatser och förmåner för att främja 
stadens kompetensförsörjning 
SKA 2019/293

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet via Clara Lindblom, har lämnat en motion till 
kommunstyrelsen gällande översyn och utredning av nya 
personalpolitiska insatser och förmåner för att främja stadens 
kompetensförsörjning. I skrivelsen ges förslag till att utreda fler 
personalpolitiska villkor och förmåner för att staden ska vara 
konkurrenskraftig som arbetsgivare i framtiden. Stockholms stad 
har prognostiserat att det under de kommande åren, finns stort 
behov att rekrytera ett större antal medarbetare. Detta är bedömt på 
pensionsavgångar, bristyrken, ökat antal invånare med mera. 
Utifrån detta arbetar staden med ett strategiskt 
kompetensförsörjningsarbete. Förvaltningen delar uppfattningen att 
medarbetarna är avgörande för att staden ska kunna erbjuda 
kvalitativa verksamheter till invånarna. Staden arbetar med 
aktiviteter för att stärka varumärket och erbjuder i dag många 
förmåner för medarbetarna. Eventuella nya förmåner bör utgå från 
de analyser som förvaltningarna gör avseende kompetensförsörjning 
och utredas utifrån ändamålsenlighet och kostnad. Förvaltningen 
redovisar ärendet samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 
2019-09-26 (dnr SKA 2019/293).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till 
beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets förslag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
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Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag enligt följande:
Att föreslå kommunfullmäktige att tillstyrka motionen
Att därutöver anföra följande
Vi instämmer med förvaltningen. Medarbetarna är verkligen vår 
viktigaste resurs som vi måste värna när det gäller arbetsmiljö, 
fortbildning och arbetsvillkor. Staden står i dag inför en stor 
utmaning vad gäller kompetensförsörjningen i många 
verksamheterna. För att främja vår attraktivitet som arbetsgivare bör 
staden tänka nytt och utveckla de personalpolitiska insatserna. Vi 
måste erbjuda goda möjligheter till både inflytande, delaktighet och 
utveckling i varje verksamhet och befattning i våra förvaltningar.
I motionen tas flera exempel upp på insatser som vi tror skulle passa 
för flera av stadsdelens verksamheter. 80-90-100-modellen tror vi 
exempelvis skulle förbättra arbetsvillkoren för hemtjänstens 
personal. Många undersköterskor väljer idag att själva bekosta en 
nedgång i tid för att överhuvudtaget orka med att arbeta fram till 
pensionen. Med den här modellen skulle vi kunna behålla erfarna 
medarbetare som kan fungera som mentorer.
Självfallet passar inte alla förslagen in på behoven i alla 
förvaltningar, utan syftet är att skapa en bredd i insatser och 
förmåner, en slags personalpolitisk infrastruktur som sammantaget 
kontinuerligt förbättrar förutsättningarna för staden att rekrytera och 
behålla sina medarbetare. Stadens stora 
kompetensförsörjningsbehov kräver en kontinuerlig utveckling av 
personalpolitiken.  
 
 

Handlingar i ärendet
 206253 (Godkänd - R 3) Motion om översyn och utredning 

av nya personalpolitiska insatser och förmåner för att främja 
stadens kompetensförsörjning

 SKA 2019/293-1.1 Motion om översyn och utredning av nya 
personalpolitiska insatser och förmåner för att främja stadens 
kompetensförsörjning 
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§ 13
Ändring av reglementen för vissa facknämnder och 
stadsdelsnämnderna 
SKA 2019/312

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat remiss till Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd gällande ändringar i reglementen för vissa 
facknämnder samt stadsdelsnämnderna. För stadsdelsnämndernas 
del föreslås ändringar med anledning av förändringar i 
tobakslagstiftningen. Eftersom tillsynen över försäljning av 
tobaksvaror, men inte tillsynen av elektroniska cigaretter och 
påfyllningsbehållare, har flyttats över från stadsdelsnämndernas 
ansvarsområde till socialnämnden bör texten i stadsdelsnämndernas 
reglemente justeras. Förvaltningen redovisar ärendet samt förslag 
till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-09-04 (dnr SKA 
2019/312).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
 
 

Handlingar i ärendet
 203531 (Godkänd - R 2) Remiss Ändring av reglementen 
 SKA 2019/312-1.7 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2019/1121 Tjänsteutlåtande
 SKA 2019/312-1.3 Bil 9. Reglemente stadsdelsnämnderna 

slutlig
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§ 14
Revidering av Stockholms stads Vision 2040 
SKA 2019/329

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har fått ett förslag till reviderad vision 
för staden på remiss från kommunstyrelsen. På uppdrag av 
kommunfullmäktige har en revidering av Vision 2040 genomförts 
under våren 2019. Revideringen av visionen har tagit sin 
utgångspunkt i kunskaper om utveckling och trender på lokal, 
nationell och global nivå, som har betydelse för 
Stockholmsregionen och dess särskilda förutsättningar och 
utmaningar. Arbetet har lett fram till att ett förslag till en ny 
långsiktig vision för staden har tagits fram: Vision 2040 – 
Möjligheternas Stockholm. Förslaget till ny vision är, i likhet med 
budgeten, indelad i tre huvudteman med samma utgångspunkter 
som kommunfullmäktiges inriktningsmål:
• En modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla
• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt
• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden
Nämnden ser positivt på det förslag till ny vision för staden som har 
tagits fram. Att visionen genom kommunfullmäktiges 
inriktningsmål har en tydlig koppling till nämndernas och 
verksamheternas arbete med planering och uppföljning är viktigt för 
att säkerställa att visionen är närvarande i det dagliga arbetet. 
Förvaltningen redovisar ärendet samt förslag till beslut i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-18 (dnr SKA 2019/329).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till 
beslut.
Monica Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag, Vänsterpartiets förslag och 
Socialdemokraternas förslag. Ordföranden ställer förslagen mot 
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varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag.
 

Reservationer
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag enligt följande:
Att föreslå kommunfullmäktige att avslå Vision 2040 – 
Möjligheternas Stockholm som stadens nya vision
Att föreslå kommunfullmäktige att låta Vision 2040 – Ett 
Stockholm för alla och tillhörande Färdplanen för ett Stockholm för 
alla fortsätta vara stadens vision
Därutöver anföra
 
Vänsterpartiet anser att nuvarande Vision 2040 – Ett Stockholm för 
alla har kunskapsbaserade förutsättningar att tillsammans med 
Färdplanen för ett Stockholm för alla, som arbetades fram under 
förra mandatperioden, fungera utmärkt som måldokument även 
denna mandatperiod. Särskilt som inga andra argument än 
maktskiftet har framkommit som skäl för en revision av stadens 
vision.
 
En vision som byts varje mandatperiod blir i stort sett verkningslös i 
arbetet med att styra stadens långsiktiga utveckling. Om en vision 
ska stå sig över politiska majoritetsskiften krävs ett annat grepp än 
att av maktpolitiska skäl revidera en vision som endast verkat i 
några få år.
Staden och stockholmarna tjänar inte på att majoriteten av 
prestigeskäl undergräver syftet med ett långsiktigt visionsarbete, 
och vi vet inte ens om en reviderad version kommer att kombineras 
med gedigna kunskapsbaserade strategier som i färdplanen. Det 
svåra är inte att formulera framtidsdrömmar, utan vad som krävs är 
faktabaserade strategier som leder framåt.
 
Vänsterpartiet vill istället bygga vidare på färdplanen som bygger 
på forskning och de gedigna kunskapsunderlag som togs fram inom 
ramen för Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm. 
Kommissionens uppdrag var att uppdraget att analysera skillnader i 
livsvillkor i staden och föreslå åtgärder för en jämlik och socialt 
hållbar utveckling på både lång och kort sikt. Genom att förkasta 
allt det grundläggande och forskningsbaserade arbete som gjordes 
går stadens miste om att utveckla strategier på medellång sikt, 
längre än varje årlig budget, för att utveckla staden på ett hållbart 
sätt. Färdplanen täcker redan många viktiga områden, men vi ser 
framöver ett behov av kompletteringar med nya kunskapsunderlag, 
exempelvis med frågor som rör vår äldre befolkning.
 
Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag enligt följande:
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Att föreslå kommunfullmäktige att revidering av Stockholm stads 
vision 2040 avslås
Att föreslå kommunfullmäktige att stadens verksamheter även 
framgent bör arbeta i enlighet med den gällande visionen om Ett 
Stockholm för alla
 
Revidering av Stockholm stads vision 2040 – Möjligheternas 
Stockholm
Inledningsvis vill vi konstatera att antagande av nya visioner vart 
fjärde år riskerar innebära att långsiktigheten och tilltron till 
färdriktningen blir begränsad. Vision 2030 fungerade som vision för 
staden i närmare 8 år. Det finns mycket som talar för att Vision 
2040 – Ett Stockholm för alla skulle ha tillåtits att verka 
motsvarande tid för att garantera långsiktighet och kontinuitet i 
stadens verksamheter.
 
Med detta sagt bör det finnas starka skäl om man ändå väljer att 
revidera en vision som stadens verksamheter framgångsrikt jobbat 
för. De starka skälen går knappast att utläsa av ärendet utan får 
snarare ses i ljuset av att den dåvarande borgerliga oppositionen, vid 
antagandet av Ett Stockholm för alla, uttalade ambitionen att 
upphäva visionen vid ett maktskifte.
 
Det formella skälet för att vilja upphäva visionen var uppfattningen 
att den förankrats för dåligt. När samma borgerliga opposition nu i 
majoritet presenterar ett förslag till ny vision är det ett dokument 
som på intet sätt processats tillsammans med några andra aktörer 
utanför rotlarnas och stadsledningskontorets slutna värld (än 
möjligtvis med undantag av en utvald reklambyrå). Hade de 
borgerliga partierna menat allvar med sin uppfattning från tidigare 
behandling skulle ärendet ha hanterats annorlunda.
 
Med det sagt är det varje majoritets möjlighet att föreslå en ändring 
av vision. I detta fall väljer den borgerliga majoriteten att medvetet 
distansera sig från målet ett Stockholm för alla. Det är begripligt 
sett till den förda politiken.
När hyresrätter säljs ut och färre bostäder produceras och när 
skatten sänks på bekostnad av skolans, omsorgens och kulturens 
förutsättningar så kan man inte självklart utgå från att det upplevs 
som steg på vägen mot en stad för alla.
 
Även om vi i grunden uppskattar och instämmer med de delar, som 
i stort överensstämmer med den gällande visionen, som strävar efter 
att Stockholm ska vara en öppen stad där alla kan vara den de är så 
tycker vi att det finns stora problem med det förslag som nu 
remitterats.
 
I grunden handlar det om att diskrepansen mellan det som står i 
visionen och den förda politiken.
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Låt oss bara peka på några tydliga illustrationer.
I Stockholm känner invånarna sig delaktiga och har inflytande. Det 
vill vi alla – men det är i skarp kontrast mot den borgerliga 
majoritetens beslut att avlöva stadsdelsnämnderna på ekonomiska 
resurser för lokal demokrati.
I det sociala arbetet finns tydligt fokus på det förebyggande arbetet 
och tidiga insatser. Jodå, om man bortser från att stadsdelarna fick 
66 miljoner kronor mindre till barn, kultur och fritid vilket nu syns i 
många av de åtgärder som skapar förebyggande insatser.
En hög och kontinuerlig takt i stadsbyggandet skapar en 
välfungerande bostadsmarknad. Så var fallet under förra 
mandatperioden. Denna präglas istället av halverade 
byggprognoser, drastiskt minskat antal bostäder i antagna 
detaljplaner och färre markanvisade lägenheter i så gott som alla 
kategorier.
I alla stadsdelar finns ett brett utbud av bostäder med olika 
upplåtelseformer. Sagt samtidigt som den politiska majoriteten 
stoppat hyresrätter i områden där det saknas sådana, exempelvis i 
delar av Bromma och Stureby.
Det skapar en levande stad där alla barn och ungdomar erbjuds en 
trygg och inspirerande uppväxtmiljö med plats för lek, kreativitet 
och vila. Men inte om man bor i Skarpnäck och vill ta del av 
parklekarna.
Biblioteken är viktiga mötesplatser för kultur- och samhällsfrågor 
som främjar barns och ungas läslust och lust att lära. Nedstängda 
bibliotek, minskade öppettider, nedlagt bokkollo och inställda 
skolbesök talar ganska mycket ett annat språk.
Kulturskolan är tillgänglig och jämlik och når barn och unga i hela 
staden med en bred blandning av musik, dans, teater och konst. Bra 
målsättning. Lätt att dela. Men vägen dit är inte uppsagd personal 
och förkortade kurser och inställda kurser.
I stadens verksamheter förenas höga ambitioner för välfärden med 
omfattande investeringar och en stabil och långsiktigt hållbar 
ekonomi. Standard an Poor´s har varnat för sjunkande kreditbetyg 
och stadsledningskontoret har återkommande varje månad varnat 
för den icke hållbara ekonomi som nuvarande politik innebär.
Världens bästa skola finns på Järva, Skärholmen har den hippaste 
konsthallen i norden, I Farsta trängs sverigeeliten med de glada 
amatörerna i de ultramoderna idrottsanläggningarna. Tätheten bland 
restaurangerna i Hagsätra-Rågsved är svårslagen. Författarna till 
visionen pekar själva ut detta som drömmar. Det är bra att ha 
drömmar – men ska de bli verklighet behöver politiken driva åt det 
hållet. Låt oss konstatera att nuvarande majoritet inte räknat upp 
den socioekonomiska ersättningen till förskolor på bland annat 
Järva, att anslagen till kultur minskats rekordmycket samt att den 
enda stora idrottsinvesteringen som gjorts är i innerstaden och inte i 
ytterstaden. Vad staden gjort för restaurangutbudet i Rågsved vet vi 
faktiskt inte.
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Stadsdelar som växt samman. De tio utpekade sambanden är en 
viktig del av översiktsplaneringen. När det första, mellan Bromsten 
och Rinkeby, skulle realiseras stoppades det i 
stadsbyggnadsnämnden av den borgerliga majoriteten. Inga andra 
initiativ har ännu tagits för att realisera sambanden.
 
Listan på områden där de fina orden inte stämmer med vad som 
genomförts kunde varit längre. Det är inget fel att ha ambitioner 
som går utöver vad man hittills genomfört. Tvärtom är det en 
naturlig del av en vision som utvecklar staden på sikt. Om det, på 
område efter område, däremot visar sig föras en politik som är 
motsatt mot de fina orden och när medborgarna upplever att 
visionen mer blir av en reklambyråprodukt än ett styrande 
dokument för vad som händer i stadens verksamhet blir värdet av 
visionen lägre.
 
I sin reservation, när Stockholm antog visionen om Ett Stockholm 
för alla, anförde de borgerliga partierna att visionen för mycket 
fokuserade på stadens egna verksamheter och vad dessa skulle göra. 
Det förslag till vision som nu presenterats har tagit intryck av denna 
kritik och avstår nästan helt från att precisera vad stadens 
verksamheter ska göra för att uppnå önskelistan. Vi tror att det 
riskerar innebära en svagare måluppfyllelse och i förlängningen att 
det inte bidrar till möjligheternas Stockholm.
 
Vi anser därför att stadens verksamheter även framgent bör arbeta i 
enlighet med den gällande visionen om Ett Stockholm för alla och 
att förslaget därmed bör avslås.   
 

Särskilt uttalande
Mads Lundgaard (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande:
Sverigedemokraterna Stockholms Stads ambition är att Stockholm 
ska vara en stad där alla medborgare har möjlighet att, inom ramen 
för lagar och god samhällsanda, leva sina liv i trygghet. Genom att 
möjliggöra för alla stockholmare, oavsett kön, ålder eller annan 
grupptillhörighet att kunna röra sig obehindrat i staden och i olika 
sammanhang kan grunden för detta skapas. Stockholm år 2040 ska 
vara en stad där människor inte inskränks i sin vardag på grund av 
rädsla för kriminalitet. Stockholm år 2040 ska vara en öppen stad 
som möjliggör för möten mellan människor.
 
Stockholm år 2040 är en stad med välutbyggd infrastruktur, god 
bostadsförsörjning och en sund närmiljö. Möjliggörande av 
innovativa färdmedel som minskar den höga beläggningen på 
stadens vägar, minskar bullret och leder till minskade resetider står i 
fokus.
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Stockholm år 2040 ska vara en innovativ storstad som både skapar 
och attraherar personer besittande spetskompetens till att arbeta och 
bo i staden. Stockholms varumärke som en trygg och säker stad är i 
sig en bidragande faktor till stadens fortsatt goda innovationsklimat 
och en förutsättning för fler utländska investeringar i Stockholm.
 
Stockholm ska vara en trygg, öppen och innovativ storstad som gör 
det möjligt för alla människor, oavsett ålder eller kön, att vara en 
del av det svenska folkhemmet.

 
 

Handlingar i ärendet
 205799 (Godkänd - R 2) Revidering av Vision 2040 - 

Möjligheternas Stockholm
 SKA 2019/329-2.1 Remiss från kommunstyrelsen 

Stockholms stad - Revidering Stockholms stads Vision 2040. 
Kommunstyrelsens dnr KS 2019/483 (2/5)

 SKA 2019/329-2.2 Remiss från kommunstyrelsen 
Stockholms stad - Revidering Stockholms stads Vision 2040. 
Kommunstyrelsens dnr KS 2019/483 (3/5)
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§ 15
Näringslivspolicy för Stockholms stad 
SKA 2019/337

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att överlämna tjänsteutlåtandet som svar 
på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt ett uppdrag som gavs i budgeten för 2019 har 
kommunstyrelsen tillsammans med Stockholm Business Region AB 
och i samverkan med berörda nämnder och styrelser tagit fram ett 
förslag till en stadsövergripande näringslivspolicy. Policyn ska vara 
vägledande och tydligt beskriva vad som ska uppnås inom stadens 
näringslivsuppdrag kommande år. Policyn har nu sänts ut till 
bl.a. nämnder och bolagsstyrelser inom Stockholms stad på remiss. 
Förvaltningen välkomnar en näringslivspolicy som tydliggör hur 
ansvaret fördelas mellan nämnder och bolagsstyrelser när det gäller 
näringslivsarbetet och som tydligt beskriver vad som ska uppnås 
under de kommande åren. När det gäller den lokala 
näringslivsutvecklingen anser förvaltningen att det snabbt bör 
klargöras vad stadsdelsnämnderna förväntas bidra med. Vidare 
anser förvaltningen att informationen om kontaktvägar kan 
förbättras och att det är positivt att stadens arbete med att öka 
antalet arbetsplatser i de södra delarna intensifieras samt att arbetet 
kopplat till relevanta mål enligt Agenda 2030 prioriteras. 
Förvaltningen redovisar ärendet samt förslagt till beslut i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-16 (dnr SKA 2019/337).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till 
beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets förslag. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag enligt följande:

Sida 25 (39)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 10/2019

2019-10-17

Att delvis godkänna förvaltningens svar på remiss
Att föreslå kommunfullmäktige att revidera näringslivspolicyn 
enligt denna skrivelse
 
Den näringslivspolicy som nu ligger ute på remiss består av en del 
självklarheter och många delar oroväckande signalord. Istället för 
den föregående mandatperiodens fokus på en stad som håller 
samman, som är demokratiskt, ekonomiskt, socialt och ekologiskt 
hållbar, får vi nu ett dokument där kommunens huvuduppgift tycks 
vara som ett servicecenter åt företag.
 
Goda förutsättningar för företagande är förstås en helt 
okontroversiell fråga, och de förutsättningarna är ofta sådana som 
hursomhelst ligger nära kommunens kärnuppgifter; att människor 
ska ha bostad, utbildning, anställningstrygghet, välfärd och omsorg. 
I en stad med trygga anställningar, god omsorg, satsningar på 
utbildning och tillgång till bostäder finns det goda förutsättningar 
att starta och driva företag, samt att hitta arbetskraft med relevant 
kompetens. Men att lägga fram en policy som föreslår att ”Stadens 
medarbetare ska verka med ett näringslivsperspektiv oavsett 
funktion i staden” visar på en oroande okunskap om stadens 
anställdas villkor och huvuduppgifter.
 
Det är anmärkningsvärt att föreslagen näringslivspolicy vare sig i 
syfte, mål, fokusområden eller i föreslagna åtgärder tar upp 
näringslivets roll i klimatomställningen. Stadens näringslivspolicy 
behöver ha sin utgångspunkt i att främja ett näringsliv som bidrar 
till den stora omställningen till en fossilbränslefri och hållbar stad, 
men detta perspektiv lyser med sin frånvaro.
 
Vidare menar Vänsterpartiet att en näringslivspolicy behöver 
omfatta delar som både förbättrar de seriösa företagens möjligheter, 
medarbetarnas arbetsvillkor och servicen till medborgarna. 
Inspirerande exempel kan hämtas från föregående mandatperiod, då 
bland annat den utvecklade äldreboendeplaneringen bidrog till att 
stärka de seriösa aktörernas möjligheter att bidra till utbyggnaden 
av äldreboenden och högre krav på arbetsvillkoren i den privata 
hemtjänsten stärkte såväl de seriösa företagens 
konkurrensmöjligheter som de äldres möjligheter att få 
hemtjänstinsatser med högre kvalitet och utan utnyttjande av 
personal.
 

Särskilda uttalanden
Monica Lövström m.fl. (S) anmäler ett särskilt uttalande enligt 
följande:
Stockholm har under lång tid stått stark på en global arena och 
attraherat etablering av flera multinationella företag. Detta samtidigt 
som flera inhemska företag har startat och vuxit. I internationella 
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mätningar för innovation och start-ups hamnar Stockholm ofta i 
toppen.
 
Vi välkomnar med det ambitionen i att stadens arbete för 
näringslivsfrågor uppmärksammas. Samtidigt kan vi konstatera att 
det föreslagna dokumentet i stort inte utvecklar stadens 
näringslivsarbete i någon större omfattning, utan i flera fall bara 
formaliserar eller omformulerar redan pågående processer.
 
I de fall där policyn gör nedslag behöver uppdraget många gånger 
förtydligas och prioriteras. Åtgärderna är ofta breda och 
målsättningen för det övergripande praktiska tillvägagångssättet är 
odefinierad. Som exempel har stadsdelarna tillsammans med 
kommunstyrelsen och Stockholm Business Region sedan innan ett 
uppdrag att samverka med det lokala näringslivet. Gällande detta 
viktiga arbete skjuter policyn en eventuell utveckling på framtiden 
genom att kort konstatera att det ska ske en samverkan, något som 
redan idag ligger inom definierat uppdrag.
 
Samma konstaterande som redan idag är definierade går igen i 
policyn – gällande såväl allt mellan stadsutveckling till 
trygghetsfrågor. Det skulle kunna anses adekvat att ett dokument för 
utvecklingen av stadens näringslivsarbete i princip inte bara 
konstaterar nuvarande förhållanden.
 
I de enstaka fall policyn innehåller uppdrag som skärps saknas 
viktiga överväganden. Dit hör frågan om kompetensförsörjning som 
måste tydliggöras vidare. Missmatchningen hotar på lång sikt 
Stockholms tillväxt. Men bristen på matchning skadar inte bara 
näringslivet på ett direkt sätt. Svårigheten att säkra 
kompetensförsörjningen för stadens verksamheter är en akut 
utmaning för vår egen organisation. Här måste staden fortsätta 
arbeta nära gymnasieskolor, vuxenutbildningen och universiteten 
för att möta utmaningen. Att yrkesutbildningarna ska hörsamma 
lokalt näringsliv är en god ambition, men samverkan för att få en 
långsiktigt hållbar kompetensförsörjning för näringslivet måste vara 
tydligare definierad. Istället för nedskärningar behöver 
vuxenutbildningen ges resurser för att öka antal utbildningsplatser 
och möta efterfrågan.
 
Policyn diskuterar frågan om arbetsplatser, dess lokalisering och 
behovet av utveckling. Arbetet för att skapa fler arbetsplatser i 
ytterstaden måste fortsatt prioriteras. Det är samtidigt viktigt att 
förstå att bostadsförsörjningen är en minst lika viktig del för ett 
växande näringsliv. När nu nya prognoser visar ett kraftigt 
sjunkande såväl bostadsbyggande som planerande för nya bostäder 
kommer det både hindra möjligheten att rekrytera nationellt och 
internationellt. Detta riskerar i sin tur att försämra rörligheten på 
arbetsmarknaden.
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Även avsaknaden av konkreta åtgärder för en förstärkt infrastruktur 
och framkomlighet i staden och regionen drabbar näringslivets 
möjligheter. Här är policyn förvånande passiv helt utan nya insatser. 
Förslag om tidigarelagda investeringar i tunnelbana lyser helt med 
sin frånvaro såväl i policyn som i den praktiska politiken.
 
Det är också viktigt att poängtera angelägenheten av utökade medel 
för att kunna realisera de uppdrag som förvaltningarna redan idag 
jobbar mot. Vi har kunnat se i flera av stadens verksamheter hur 
skattesänkningar har fått gå före möjligheten för förvaltningarna att 
bedriva ett gott och effektivt arbete.
 
Socialdemokraterna ser gärna en fortgående utveckling av stadens 
näringslivsarbete – vi vänder oss däremot mot att lägga ner resurser 
på dokument som inte innehåller åtgärder som utvecklar stadens 
näringslivsarbete – utan bara riskerar att bli hyllvärmare i en 
kontext där åtgärderna redan är konstaterade och del av ett redan 
pågående arbete.
 

 
Mads Lundgaard (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande:
Sverigedemokraterna ser negativt på åtgärder som särbehandlar 
vissa grupper i samhället. Lika villkor sett till möjligheter till 
småföretagande ska gälla samtliga medborgare i Stockholm, oavsett 
var de bor.
 
Med utgångspunkt i detta anser Sverigedemokraterna att punken om 
särskilt främjande av småföretagande i ytterstadsdelarna bör strykas 
ur policyn.
 
 

Handlingar i ärendet
 SKA 2019/337-2 (Godkänd - R 1) Näringslivspolicy för 

Stockholms stad
 SKA 2019/337-1 Remiss från kommunstyrelsen Stockholms 

stad - Näringslivspolicy för Stockholms stad KS 2019/273
 SKA 2019/337-1.1 Remiss från kommunstyrelsen 

Stockholms stad - Näringslivspolicy för Stockholms stad 
(2/3)

 SKA 2019/337-1.2 Remiss från kommunstyrelsen 
Stockholms stad - Näringslivspolicy för Stockholms stad 
(3/3)

Sida 28 (39)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd Protokoll nr 10/2019

2019-10-17

§ 16
Månadsrapport september 2019 
2019/000109

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger månadsrapporten för perioden januari-
september 2019 till handlingarna.
 

Sammanfattning av ärendet 
Varje månad görs en budgetuppföljning och en prognos för 
innevarande år. Föreliggande prognos är baserad på bokföringen för 
januari till och med september samt kända kostnader och intäkter. 
Förvaltningen prognostiserar ett nollresultat innan 
resultatöverföring och ett nollresultat efter resultatöverföring. 
Förvaltningen redovisar ärendet samt förslag till beslut i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-10-04 (dnr SKA 2019/109).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.
 

Särskilt uttalande
Mads Lundgaard (SD) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande:
Det är anmärkningsvärt att det som driver kostnaderna och 
utmaningarna är migrationsrelaterat. Eller det är åtminstone vad det 
verkar som.
 
Då de andra partierna i nämnden förvägrat SD plats i den sociala 
delegationen får vi ju inte tillgång till de beslutsunderlag som ligger 
till grund för att Individ – och familjeomsorgen prognostiserar ett 
underskott på 5,7 miljoner kronor.
 
Att majoriteten i Stockholms stad valt att prioritera boenden för 
ensamkommande vuxna män tydliggör den undanträngningseffekt 
som majoritetens politik innebär för unga stockholmare utan bostad.
 
Sverigedemokraterna är mycket nöjda med den genomgång av 
verksamheterna som gjordes med cheferna i förvaltningen den 
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sjunde oktober. De leder, med de svårigheter som finns grundat 
politiska beslut, verksamheterna i stadsdelen på bästa möjlig sätt.
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§ 17
Ej verkställda beslut kvartal 2 2019 
SKA 2019/228

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 2 2019 och lägger 
den till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg. IVO, de beslut om bistånd 
eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Stadsdelsförvaltningen redovisar gemensamt 15 stycken ej 
verkställda beslut enligt SoL och LSS under kvartal 2, 2019. Under 
perioden har sju tidigare ej verkställda beslut verkställts. 
Förvaltningen redovisar ärendet samt förslag till beslut i ett 
tjänsteutlåtande daterat 2019-09-17 (dnr SKA 2019/228).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag. Ordföranden finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förslaget.

Handlingar i ärendet
 203095 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut enligt SoL och 

LSS
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§ 18
Skrivelser från nämndens råd enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger protokollet från 
pensionärsrådets sammanträde 2019-10-10 till handlingarna.
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§ 19
Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att medborgarförslag med 
diarienummer SKA 2019/366 överlämnas till stadsdelsförvaltningen 
för vidare handläggning.
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§ 20
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger minnesanteckningar från 
stadsmiljögruppens möte 2019-09-17 samt protokoll 
från förvaltningsgruppens möte 2019-10-10 till handlingarna.
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§ 21
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser, m.m. enligt lista 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd uppdrar åt förvaltningen att vidta de 
åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna 
m.m.
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§ 22
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista 
Beslut i delegation enligt förteckning anmäls
 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.
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§ 23
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnar en skrivelse 
från Vänsterpartiet om Underskottet inom äldreomsorgen i 
Skarpnäck, en skrivelse från Vänsterpartiet och Socialdemokraterna 
om Trygghet i Bagarmossen samt en skrivelse från Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna om Parklekar eller lekparker till 
förvaltningen för handläggning.
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§ 26
Entledigande av ledamot samt fyllnadsval av ledamot och 
ersättare i Skarpnäcks sociala delegation 
SKA 2019/339

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden entledigar Jessica Sjönell (L) från sitt uppdrag 
som ledamot i stadsdelsnämndens sociala delegation.
2. Stadsdelsnämnden utser David Callgren (M) till ny ledamot i 
stadsdelsnämndens sociala delegation för återstoden av 2019.
3. Stadsdelsnämnden utser Michael Svensson (MP) till ny ersättare i 
stadsdelsnämndens sociala delegation för återstoden av 2019.
4. Ärendet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsnämnden inrättar inom sig en social delegation för 
behandling av merparten av den myndighetsutövning som rör 
enskilda personer. Med anledning av att ledamoten Jessica Sjönell 
(L) har begärt att entledigas från sitt uppdrag samt att nämndens 
majoritet begärt att göra några förändringar i sociala delegationens 
sammansättning, föreslår förvaltningen att nämnden entledigar 
Jessica Sjönell (L) från sitt uppdrag samt utser David Callgren (M) 
till ny ledamot och Michael Svensson (MP) till ny ersättare i sociala 
delegationen för återstoden av 2019. Förvaltningen redovisar 
ärendet samt förslag till beslut i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-10-
14 (dnr SKA 2019/339).
 

Förslag till beslut
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut.
Mads Lundgaard (SD) yrkar avslag till förvaltningens förslag och 
lägger fram ett eget förslag - se reservation nedan.
 

Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag och Sverigedemokraternas förslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.
 

Reservation
Mads Lundgaard (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget förslag enligt följande:
1.      Att föreslå nämnden att avslå förslaget.
2.      Därutöver vill vi anföra följande:
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Stadsdelsnämnden inrättar inom sig en social delegation för 
behandling av merparten av den myndighetsutövning som rör 
enskilda personer.
 
Sociala delegationen består av sju ledamöter och fyra ersättare som 
utses för en period av ett år. Enligt överenskommelse mellan 
partierna (som SD uteslutits ifrån) i nämnden har majoriteten (MP, 
M, L, C, KD) fyra ledamöter och två ersättare i sociala 
delegationen, Socialdemokraterna har två ledamöter och en ersättare 
och Vänsterpartiet har en ledamot och en ersättare.
 
Sverigedemokraterna har begärt en anpassning av antalet ledamöter 
i de 14 sociala delegationerna i Stockholms stadsdelar så att även 
SD med 8% i valet och 50.000 väljare (11% och 67.000 väljare 
enligt en färsk Novus) i Stockholm skulle få en plats.
 
Det har majoriteten under ledning av Moderaterna samt 
Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och Feministisk initiativ 
avvisat.
 
Det innebär att Sverigedemokraterna inte får ta del av underlag 
infor beslut i den sociala delegationen eller delta i besluten.
 
Utfallet blir att Vänsterpartiet och tjänstemän på förvaltningarna, 
men inte Sverigedemokraterna, får tillgång till underlag och får 
delta i beslut gällande placering av unga kriminella eller 
handhavandet av IS- återvändare.
 
Även om kommunallagen tillåter detta förfarande ställer sig 
Sverigedemokraterna undrande till att Stockholms folkvalda 
politiker inte har en större känsla för demokrati.
 
Att förslaget till ersättare från miljöpartiet har partibeteckningen 
(M) i förslaget känns med ovannämnda i åtanke helt rimligt.

Handlingar i ärendet
 211491 (Godkänd - R 1) Entledigande från och fyllnadsval 

till sociala delagationen 
 211453 Bilaga1
 211454 Bilaga 2
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